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Wat betreft Passend Onderwijs:
Het nieuwe beleid van de overheid begint zich af te tekenen.
Het lijkt onontkoombaar dat er (nog grote dan nu) verplichte samenwerkingsverbanden zullen moeten 
worden gevormd.
Dat is wat ons betreft absoluut onwenselijk.
De schoolbesturen krijgen de zorgplicht.
Hoe kan die zorgplicht gerealiseerd worden met grote verplichte samenwerkingsverbanden?
De verantwoordelijkheden liggen op bestuursniveau, de bevoegdheden en de middelen op het niveau 
van een samenwerkingsverband.
Onmogelijk wat ons betreft.
Verder:
Al vanaf ca. 1990 bestaan samenwerkingsverbanden.
Meerdere malen is reeds aangetoond (het laatst tijdens de evaluatie in 2005) dat het systeem niet 
werkt.
Overigens hebben wij dat in het samenwerkingsverband Deurne Asten en Someren specifiek voor 
onze situatie ook reeds vastgesteld in 2004.
Samenwerkingsverbanden halen de verantwoordelijkheid weg van de plek waar die moet liggen: bij de 
besturen en hun scholen.
Wat gebeurt er nu?
We gaan nog meer van hetzelfde doen, waarvan we weten dat het niet werkte!!
Geef de besturen zorgplicht. Prima. Maar laat ook de besturen de ruimte om die samenwerking te 
kiezen die past en die nodig is.
We krijgen nu (zij het alleen op niveau PO) weer heel veel bestuurlijke drukte. Dat kost veel geld. Dat 
gaat ten koste van het primaire doel:
Goed onderwijs passend bij alle leerlingen in onze scholen. En….het leidde niet en zal niet gaan 
leiden tot het gewenste resultaat:
het vergroten van de opvangcapaciteit van het BAO en het zorgen dat ALLE leerlingen passend 
onderwijs krijgen.
Mensen gaan in de samenwerkingsverbanden weer om de geldpotten zitten en we krijgen gedrag 
waarvan maar de vraag is of het zal bijdragen aan het primaire doel.
Wij zijn graag tot uitleg bereid.
We kunnen ook vanuit onze huidige positie en op basis van onze ervaringen interessante 
alternatieven aandragen.
Op dit moment stopt het echter omdat we moeten wachten op wat de consequenties zullen zijn van de 
bestuurlijke drukte die ongetwijfeld weer de kop zal opsteken.
Wat is er nodig om met die bestuurlijke drukte te kunnen stoppen?
Wij hopen dat de PO-Raad in de overleggen die zullen volgen het bovenstaande een plaats kan 
geven.
Ook hier is overigens weer een groot verschil tussen de mogelijkheden die grote schoolbesturen 
hebben waar het gaat om de zorgplicht i.t.t. kleine besturen en eenpitters.
Er zal een modus gevonden moeten worden inzake het omgaan met verschillen: met hoeveel verschil 
valt te leven.
Een strategie als geschetst in de brief lijkt ons zeker niet te passen bij de Nederlandse cultuur:
teveel Angelsaksisch waar we met name in het onderwijs een Rijnlandse benadering meer effectief 
achten.
In dat opzicht even een vraagje: Wat hebben alle veldinitiatieve opgeleverd aan bijdrage aan de 
naderende wetgeving?      Dat zegt toch al genoeg…..
Wij zijn ook mbt het tweede punt tot toelichting en overleg bereid.


